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Източник: МОСВ 

 

Заглавие: Министър Росица Карамфилова: Пътят към намаляване на 

замърсяването с пластмаса са продуктите за многократно използване и 

рециклиране 
 

Линк: https://www.moew.government.bg/bg/ministur-rosica-karamfilova-putyat-

kum-namalyavane-na-zamursyavaneto-s-plastmasa-sa-produktite-za-mnogokratno-

izpolzvane-i-reciklirane/ 

 

 
 

Текст: Основен приоритет за нас в дългосрочен план е да се намали 

замърсяването с пластмаса, като се проектират пластмасовите продукти така, 

че да се използват многократно, рециклират и компостират. Тази позиция изрази 

министърът на околната среда и водите Росица Карамфилова по време на 

дискусия днес, проведена в рамките на неформалната среща на министрите 

на ЕС по околна среда  в Стокхолм. Тя открои темата като важна в контекста на 

нарастващо производство и употреба на пластмасите и сериозните 

отрицателни ефекти върху околната среда и човешкото здраве. 

 

https://www.moew.government.bg/bg/ministur-rosica-karamfilova-putyat-kum-namalyavane-na-zamursyavaneto-s-plastmasa-sa-produktite-za-mnogokratno-izpolzvane-i-reciklirane/
https://www.moew.government.bg/bg/ministur-rosica-karamfilova-putyat-kum-namalyavane-na-zamursyavaneto-s-plastmasa-sa-produktite-za-mnogokratno-izpolzvane-i-reciklirane/
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Министър Карамфилова представи основните три приоритета за Европейския 

съюз в новото глобално споразумение. На първо място приоритетни са мерките 

за справяне с вече съществуващото замърсяване с пластмаса на глобално ниво. 

„Ще откроя чувствителната тема за микропластмасите, все по-голямо количество 

от които откриваме в морето, храната и питейната вода. Затова е важно да 

пристъпим към прилагането на мерки за ограничаване на умишлено 

добавените пластмасови микрочастици и допълнително проучване на рисковете 

от тях в заобикалящата ни среда“, каза Росица Карамфилова. 

 

Тя посочи още, че с приоритет трябва да се гледа на необходимостта от глобални 

усилия за преминаване към нова икономика на пластмасите: „Трябва да 

стимулираме повторната употреба, да ограничим ненужните пластмасови 

опаковки и продукти, да осигурим инвестиции в инфраструктура за 

рециклиране и да се ангажираме с партньорства за справяне със 

съществуващото замърсяване с пластмаса. Повишаването на осведомеността 

и насърчаването на кръговите принципи са също от ключово значение“.  

 

Чрез новото глобално споразумение ще се укрепи взаимодействието на 

институциите с научните среди, ще се постигне запазване на стойността на 

пластмасовите продукти чрез възможно най-дългото им споделяне, заемане, 

повторно използване и рециклиране. „Отчитам значимата роля на бизнеса за 

прекратяване на замърсяването. Той може активно да се включи в прехода чрез 

финансиране на иновации, насочени към по-трайни и по-устойчиви 

пластмасови продукти. Като гарантираме екопроектиране, ще  спомогнем за 

производството на продукти, които могат по-лесно да бъдат поправени, по-

трайни са и се рециклират лесно“, заяви министърът. Според нея бизнесът 

трябва да бъде ангажиран в провеждането на кампании за осведомяване на 

потребителите за възможните алтернативи на пластмасовите продукти и така ще 

постигнем „промяна в пристрастията към статуквото“. Ползите ще са за всички – 

за бизнеса, който ще икономиса ценни ресурси, за потребителите, на които ще 

се предлагат продукти, чието използване е по-ефективно, и най-важното – за 

околната среда, която ще бъде пощадена от вредното въздействие на 

пластмасата. 

 

Източник: БНР 
 

Заглавие:  Стара Загора бе домакин на форум, посветен на отпадъците 

 

Линк: https://bnr.bg/starazagora/post/101811877/stara-zagora-be-domakin-na 

 

 
 

Текст: Конференция на тема „Управление на отпадъците – проблеми, 

предизвикателства и възможности пред общините от РУСО се проведе в Стара 

Загора. На срещата бяха обсъдени възможности, цели и решения за 

оптимизиране на процеса на управление на битовите отпадъци от общините в 

България. 

 

https://bnr.bg/starazagora/post/101811877/stara-zagora-be-domakin-na


„Благодаря на всички, че приехте поканата ни. Битовите отпадъци са тема, която 

е изключително важна за всички общини в страната.  Това е и причината да 

организираме днешната конференция. Предизвикателствата са много, нужно е 

да имаме готови решения и ефективни действия за справяне“, приветства в 

началото на срещата зам.-кметът Радостин Танев. 

 

Заместник-министърът на околната среда и водите Ренета Колева представи 

новите цели и задължения в управлението на битовите отпадъци. „Основните цели 

са максималното намаляване на депонирането на битови отпадъци, като ще се 

стремим до 2035г. те да спаднат с до 10%, а на около и над 65% те да се 

рециклират. Търсим и разглеждаме варианти и за тяхното оползотворяване в 

средата на живот. Подобряване на разделното събиране с цел увеличаване на 

количеството и качеството на рециклируемата фракция от битови отпадъци е 

основен приоритет за нас“, обясни Ренета Колева. Тя допълни още, че се 

обмисля изграждане на комплекс от съоръжения, обезпечаващи третиране на 

този вид отпадъци, както и въвеждане на количество на битовите отпадъци като 

водеща основа при определяне на такса за такива по реда на Закона за 

местните данъци и такси. 

 

Поставят кошчета за разделно събиране на отпадъци в училищата в Стара 

Загора 

В конференцията се включиха още и Силвия Георгиева, изпълнителен директор 

на Национално сдружение на общините в Република България, която представи 

проект на НСОРБ за нови модели за оптимизиране на процеса на управление 

на битовите отпадъци в общините, както и Йоана Йончева - Фильова от Българска 

оползотворяваща и рециклираща асоциация /БОРА/, която разкри 

възможностите за оползотворяване на отпадъците и развитие на кръговата 

икономика. 

 

Гости на форума бяха председателят на Общински съвет Стара Загора Мария 

Динева, общински съветници, еколози, кметове, зам.-кметове и представители 

на 12-те общини от Регионално сдружение за управление на отпадъците. 

 

Източник: БНР 

 

Заглавие: Поставят кошчета за разделно събиране на отпадъци в училищата в 

Стара Загора 

 

Линк:  https://bnr.bg/starazagora/post/101811769/postavat-koshcheta-za-razdelno-

sabirane-na-otpadaci-v-uchilishtata-v-stara-zagora 

 

 
 

Текст: Община Стара Загора ще осигури контейнери за разделно събиране на 

отпадъци на повечето училища, съвместно с отговорната за тази дейност фирма. 

Това обяви ресорният зам.-кмет Радостин Танев в интервю за Радио Стара 

Загора. Той добави, че в момента разделното събиране в момента е около 48% 

от възможностите, като целта е да се достигнат поне 55% до края на годината, 

като ще се работи за популяризиране на идеята сред младите хора. Така ще се 



намалят и отчисленията, които се дават към Министерството на околната среда, 

обясни Радостин Танев. 

От следващата седмица стартира и конкурс за видеоклип за ученици от 1 до 12 

клас на тема разделно събиране на отпадъци. 

 

В събота, когато се отбелязва Денят на земята, отдел „Екология“ организират 

флашмоб с 250 деца, които ще пресъздадат формата на дърво, ще има и 

тематични игри пред общината и открит урок как се засажда дърво, разказа още 

Танев. 

 

Той издаде, че скоро трябва да бъде представена и още една възможност за 

гражданите, където да изхвърлят разделно своите отпадъци, като бъдат 

стимулирани за това. 

 

Днес община Стара Загора беше домакин на среща, посветена на 

управлението на отпадъците, в която взеха участие представители на 

екоминистерството, Националното сдружение на общините и сметосъбиращи 

фирми, каза още Радостин Танев. 

 

Източник: 24Chasa.bg 

 

Заглавие: София си прави специална гара, за да гори боклука 

 

Линк: https://www.24chasa.bg/bulgaria/article/14254118 

 

 
 
Текст: След като стана ясно, че засега не може да се ползва за парно 

 

74 млн. лв. струва събирането на битовите отпадъци 

Търсят пари по други програми, за да продължат проекта 

Специална товарна гара и жп връзка ще трябва да построи София, за да свърже 

завода за боклук в село Яна с циментовите заводи, където да се гори RDF гориво. 

 

Проектът ще е с помощта на Национална компания “Железопътна 

инфраструктура”. Това ще даде възможност произведеното от боклуците на 

столицата гориво да се транспортира до циментови заводи по най-евтин и 

екологичен начин, 

 

обясниха от Столичната община за “24 часа”. 

 

Вече имаме разговори с циментовите заводи “Холсим” и “Девня цимент”, за да 

гарантираме цялото количество, което RDF инсталацията произвежда, да се 

оползотворява в следващия период, обясни преди време кметът Йорданка 

Фандъкова. 

 

Това е една от спасителните възможности, за да не се стигне до криза с 

отпадъците на София. В средата на февруари бе прекратена поръчката за 

избор на фирма, която да изгради инсталация за производство на ток и парно от 

отпадъци на площадката на ТЕЦ “София” . Проектът трябваше да бъде 

https://www.24chasa.bg/bulgaria/article/14254118


финансиран по ОП “Околна среда” - над 177 млн. лв., а още 134 млн. лв. пък са 

по заем на общината от Европейската инвестиционна банка. Целта беше от 

горивото от отпадъци да се произвеждат топло- и електроенергия, а общинското 

енергийно дружество да получава суровината безплатно. Той трябваше да бъде 

завършен до края на годината, когато приключват и плащанията по европейската 

програма. Пречката пред изграждането му е решение на Върховния 

административен съд, който определи, че избраният изпълнител не отговаря на 

изискванията на обществената поръчка. Така фирмата победител “Микс 

констракшън” бе отстранена през януари 2023 г. (Виж долу.) 

 

На 6 април пък общинските съветници взеха решение да се върнат над 71,78 млн. 

лв., получени като аванс за изграждане на инсинератора. 

 

Столичната община е предприела поредица от действия в търсене на 

алтернативни източници за финансиране. Активно се проучват възможности за 

финансиране на проекта чрез RePowerEU и Фонда за модернизация. Целта е 

завършване на цикъла за третиране на битовите отпадъци и постигане на целите 

за депониране, заложени на европейско и национално ниво, обясниха от 

общината пред “24 часа”. Причината е, че 

 

до 2035 г. трябва да рециклираме 65% от битовите отпадъци и само 10% да отиват 

на депа 

 

Ако заводът за горене на боклук получи финансиране по други програми, ще 

има нови обществени поръчки и така реално съдбата на този проект ще трябва 

да се реши от следващиs кмет и общински съвет на София. 

 

В момента заводът за отпадъци може да произвежда до 180 000 тона RDF на 

година, но реално са доста по-малко. Причината е слабият интерес от 

циментовите заводи. 

 

През миналата година с камиони са извозени около 80 000 тона до “Холсим 

България”. Разходите за транспортирането им обаче са за 2 146 952 лв. 

 

През 2021 г. 74 667 тона са били предадени на “Холсим”, като разходите са били 

1  990  045 лв. За 2020 г. пък общото количество е 73  605,12 тона.  Тогава обаче три 

фирми са поискали горивото - “Холсим”, ТЕЦ “Бобов дол” и “Топлофикация 

Сливен”. Разходите за транспортирането му са 2 232 042 лева. 

 

В момента общината е пуснала нова обществена поръчка за общо 98 хил. тона 

RDF гориво. Поръчката е за 26,5 млн. лева без ДДС и бе разделена на 5 позиции. 

За две от тях за общо до 25 000 тона няма нито един кандидат и те са прекратени. 

За останалите три има само по една оферта от “Холсим” и дружеството 

“Индустриални суровини”. 

 

През миналата година общината бе предвидила 74,2 млн. лв. за събиране и 

транспортиране на боклуците. Разходите за депата за битови отпадъци пък са 61 

736 902 лв. 

 

През първите 9 месеца на миналата година в завода за боклук са влезли общо 

294 545 т. смесени битови отпадъци. 

 

От тях са произведени 57 130 тона RDF гориво за циментови заводи. Над 26 500 

тона са рециклираните отпадъци. Общо депонираният отпадък е бил 53 279 тона. 



 

524 736 лв. са били приходите от продажба на рециклируеми материали (хартия, 

метали, пластмаса и стъкло). 48 789 лв. пък са спечелените от София пари от 

продажба на компост, а 956 794 лв. са приходите от ток. 

 

 

  


